



Asia and Africa Today. 2013-2021

ISSN 0321--5075

URL - <http://asaf-today.ru>

All right reserved

Issue №4 Volume 693. 2015

## **RUSSIA AND EGYPT: PROSPECTS ARE GOOD, BUT IT WILL TAKE TIME FOR THEIR IMPLEMENTATION**

**Alexey Vasiliev**

**Dmitry Vinitskiy**

### **Abstract**

Russia and Egypt are linked by complex historical political, economic relations and diverse humanitarian ties. The most important event in the development of Russian- Egyptian relations was the visit of the President V.V.Putin held early in February this year. It marked a new stage in relations between the two countries, ambitious phase of hope on the part of Cairo and optimistic estimates from Moscow. Both the Egyptian and Russian experts agree: Putin's visit to Egypt fully meets the aspirations of both countries and aims to strengthen cooperation. However, they emphasize that this process will take time, labor and capital, as well as readiness to resist external political pressure.

**Keywords list (en):** Egypt, Russia, Abdel Fattah al-Sisi, Vladimir Putin's visit, the relationship

**Date of publication:** 01.04.2015

### **Citation link:**

Vasiliev A., Vinitskiy D. RUSSIA AND EGYPT: PROSPECTS ARE GOOD, BUT IT WILL TAKE TIME FOR THEIR IMPLEMENTATION // Asia and Africa Today. – 2015. – V. 693. – Issue №4 С. 2-6 [Electronic resource]. URL: <https://asaf-today.ru/s0321-50750000616-3-1-ru-283/> (circulation date: 01.03.2021).

# РОССИЯ И ЕГИПЕТ: ПЕРСПЕКТИВЫ ЕСТЬ, НО ДЛЯ ИХ РЕАЛИЗАЦИИ ТРЕБУЕТСЯ ВРЕМЯ

**Васильев Алексей Михайлович**

**Виницкий Дмитрий Игоревич**

## **Аннотация**

Россию и Египет связывает комплекс исторически сложившихся политических, экономических отношений и разносторонних гуманитарных связей. Значение Египта для России определяется его ролью как одного из ведущих политических, экономических и культурных центров Ближнего Востока и Северной Африки, обширного исламского мира. Сотрудничество с Египтом отвечает интересам России в близко расположенном к нашим южным границам, одном из самых важных в геополитическом плане ближневосточном регионе. Исходя из этого, взаимодействие между двумя странами будет способствовать обеспечению устойчивости позиции России в исламском мире, формированию благоприятных условий для развития регионов РФ с мусульманским населением, сохранению и укреплению российских позиций на мировом рынке нефти и газа, на стратегически важном рынке сбыта российской сельскохозяйственной и высокотехнологичной продукции, экспорта товаров и услуг в рамках двустороннего военно-технического сотрудничества, в аэрокосмической области и т.д.

**Ключевые слова:** Египет, Россия, Абдель Фатах ас-Сиси, Владимир Путин, визит, отношения

**Дата публикации:** 01.04.2015

## **Ссылка для цитирования:**

Васильев А. М. , Виницкий Д. И. РОССИЯ И ЕГИПЕТ: ПЕРСПЕКТИВЫ ЕСТЬ, НО ДЛЯ ИХ РЕАЛИЗАЦИИ ТРЕБУЕТСЯ ВРЕМЯ // Азия и Африка сегодня. – 2015. – Т. 693. – Выпуск №4 С. 2-6 [Электронный ресурс]. URL: <https://asaf-today.ru/s0321-50750000616-3-1-ru-283/> (дата обращения: 01.03.2021).